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1. Hva saken gjelder 
Saken gir en oversikt over mediesaker hvor Sykehusinnkjøp HF er omtalt. De aktuelle mediesakene er 

vurdert ut fra om de er positivt, nøytralt eller negativt vinklet. 

2. Hovedpunkter og handlingsalternativer 

2.1. Medieomtale i perioden 16. januar til 19. mars 2024 
Det har vært begrenset med medieomtale av Sykehusinnkjøp HF siden forrige styremøte. De fleste 

sakene er blitt skrevet av fagspesifikke media innenfor de segmentene offentlig anbud og medisin. 

Den mest omfattende saken ble skrevet av VG, og handlet om at Kreftregisteret hadde gjennomført 

en undersøkelse som antydet at en medisin til behandling av brystkreft hadde dårligere overlevelse 

enn alternative medisiner. Sykehusinnkjøp HF fikk gi sine innspill til saken, og den ble godt nyansert. 

Medieovervåkingen får også treff på saker hvor Sykehusinnkjøp HF kun er nevnt i kraft av rollen som 

generell bidragsyter til inngåelse av avtaler til spesialisthelsetjenesten. Disse er utelatt i oversikten. 

Vinklingen av sakene hvor Sykehusinnkjøp HF har en fremtredende rolle fordeler seg slik: 

Totalt antall saker Positivt vinklet Negativt vinklet Nøytralt vinklet 

13 3 1 9 

 

Sakene er sortert etter publiseringsdato, med de nyeste sakene først: 

• Anbud365 og MedWatch omtaler rapporten «Miljøkrav i legemiddelanskaffelser 2022-2023», 

som Sykehusinnkjøp HF har publisert om virksomhetens arbeid for felles internasjonale 

miljøkrav i anskaffelser av legemidler. Anbud365 trekker ut punkter fra selve rapporten og 

Sykehusinnkjøp HFs nyhetssak, og skriver om gode leveranser på miljøkrav. 

 

Saken er positivt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 2 og 36-37 

 

• Anbud365 har gjennomført en undersøkelse om tidsbruk fra tilbudsfrist til avtaleinngåelse 

for anskaffelser gjennomført av et utvalg større offentlige aktører. Sykehusinnkjøp HF er 

blant dem, og gir generell informasjon om måltall og tidsbruk i anskaffelser, samt eksempler 

på anskaffelser som gjøres raskt, samt årsaker til at noen tar mer tid. 

 

Saken er nøytralt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 3-4 

 

• Anbud365 skriver om oppdragsdokumentet som Sykehusinnkjøp HF har fått fra eierne. De 

trekker blant annet frem instrukser om å bidra i internasjonalt samarbeid innenfor 

anskaffelser, etisk handel, miljø og forsyningssikkerhet. 

 

Saken er nøytralt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 5 og 16-18 

 

• Dagens Medisin omtaler nyhetsmelding lagt ut av Direktoratet for medisinske produkter 

(DMP) om at det er inngått en samarbeidsavtale mellom DMP, Folkehelseinstituttet, 

Helsedirektoratet og Sykehusinnkjøp HF om offentlige anskaffelser av vaksiner. 

https://www.sykehusinnkjop.no/nyheter/nyheter-2024/miljokrav-legemidler---rapport/
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Sykehusinnkjøp HF har ansvar for å fasilitere spesialistgruppens arbeid og planlegge og 

gjennomføre anbudskonkurranser for vaksiner. 

 

Saken er nøytralt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 5 og 19-27 

 

• VG skriver at Kreftregisteret på bestilling fra Sykehusinnkjøp HF har utarbeidet en rapport 

som antyder at legemiddelet palbociklib til behandling av brystkreft kan ha dårligere 

overlevelse enn to alternativer. Legemiddelet er førsterangert på avtale, og Sykehusinnkjøp 

HF stilte til intervju for å svare på om Kreftregisterets funn ville påvirke bruken av 

legemiddelet. Saken ble godt nyansert, og i oppfølgingssak forklarer Sykehusinnkjøp HFs 

avdelingsleder anskaffelser, Nicolai Maric Bjørnæs, at forskjellen i effekt er synliggjort i 

behandlingsanbefalingen som gis til fagpersonell som forskriver medisinene. 

 

Saken er nøytralt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 5-8 

 

• MedWatch skriver at Sykehusinnkjøp HF lyser ut anbud på pustemaskiner med verdi på over 

en halv milliard kroner. De nevner at miljø ikke evalueres til tross for at det er innført som 

krav fra regjeringen, men tar med begrunnelsen anbudskonkurransen gir, som er at 

minstekrav til miljø har bedre effekt. 

 

Saken er nøytralt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 8 og 28-30 

 

• Helse Vest RHF publiserer via NTB nyhetssak om at helseregionen sparer millioner på gode 

legemiddelavtaler. De roser Sykehusinnkjøp HF for avtalene, og klinikkene for at de er gode 

til å ta i bruk avtaleprodukter. 

 

Saken er positivt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 9-10 

 

• HealthTalk omtaler forenklet saksbehandling for immunterapi som er lansert av Nye 

metoder. Saken tar utgangspunkt i Sykehusinnkjøp HFs egen nyhetssak hvor det informeres 

om at de første legemidlene har blitt godkjent for ordningen. HealthTalk skriver at den første 

leverandøren som benyttet seg av ordningen, BMS, nå har fått et forsprang på konkurransen. 

 

Saken er positivt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 10-11 

 

• MedWatch skriver at daglig leder i Medu Norge er kritisk til at Sykehusinnkjøp HF krever at 

utstyr er CE-merket allerede ved levering av tilbud. Hun mener det gjør at sykehus under 

oppføring kan få utstyr som allerede er utdatert når utstyret skal leveres. Avdelingsleder for 

kirurgiske og medisinske varer i Sykehusinnkjøp HFs divisjon nord forklarer at kontraktene tar 

høyde for teknologiutvikling ved å kreve at leverandører tilbyr nyeste utstyr på 

bestillingstidspunktet, og at utstyret ikke kan tas i bruk uten CE-merking. 

 

https://www.sykehusinnkjop.no/nyheter/nyheter-2024/nye-metoder-hurtiglop-kreft/


 

Sykehusinnkjøp HF – sykehusinnkjop.no  

 Side 4 av 4 

 

Saken er negativt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 11 og 31-33 

 

• Dagens Medisin legger ut debattinnlegg hvor Sykehusinnkjøp HF imøtegår påstand om at 

pasienter kan få dårligere behandling på grunn av miljøkrav. Avdelingsleder anskaffelser for 

Sykehusinnkjøp HFs divisjon legemidler, Nicolai Maric Bjørnæs, sier at kun legemidler som 

regnes som å ha likeverdig effekt tas med i anbudskonkurranser. Det vil derfor ikke skje at et 

legemiddel med dårligere effekt velges fordi det scorer godt på miljøkriterier. 

 

Saken er nøytralt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 12 

 

• MedWatch skriver at Novartis og Sykehusinnkjøp HF står langt fra hverandre i 

prisforhandlinger om legemiddel for prostatakreft, Pluvicto. Sykehusinnkjøp HFs 

divisjonsdirektør for divisjon legemidler, Tommy Juhl Nielsen avslår å kommentere pågående 

forhandlinger, men sier at dialogen er god. 

 

Saken er nøytralt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 13 og 34-36 

 

• Anbud365 skriver at Sykehusinnkjøp HF, som del av en referansegruppe, har kommet med 

innspill til Anskaffelsesutvalgets delutredning nr. 2 som blant annet omhandler 

problematiske og velfungerende erstatningsregler i anskaffelsesretten. Sykehusinnkjøp HF 

mener at det ofte går lang tid mellom signering av kontrakt til søksmål om erstatning, og 

lanserer mulige tiltak for å få hurtigere avklaringer. 

 

Saken er nøytralt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 13 

 

• Finansavisen skriver at en ny aktør på markedet, Artifik, ønsker å utvikle en konkurrent til 

konkurransegjennomføringsverktøyet Mercell. Finansavisen trekker frem Sykehusinnkjøp HF 

som storkunde av dagens dominerende aktør, Mercell. Sykehusinnkjøp HFs avdelingsdirektør 

for forretningsutvikling, Lars-Johan Frøyland, uttaler at større konkurranse på området vil 

være fordelaktig for teknologiutviklingen. 

 

Saken er nøytralt vinklet. 

Vedlegg 1 Infomedia, side 14-15 

 

Utrykte vedlegg 

• Vedlegg 1 Infomedia med mer 

 

https://www.dagensmedisin.no/baerekraft-helsepolitikk-og-helseokonomi/hva-veier-tyngst-pasientens-beste-eller-hensynet-til-miljoet/606881
https://www.dagensmedisin.no/baerekraft-helsepolitikk-og-helseokonomi/hva-veier-tyngst-pasientens-beste-eller-hensynet-til-miljoet/606881

